
Rapport från WLIC 2023 Ro2erdam –  
Karin Larsson, +llgänglighetsstrateg, Biblioteken i Malmö.  
 
I början av 2021 blev jag kontaktad av en medlem i sek7onen LSN -  Library Services to 
People with Special Needs Sec7on. Anledningen var a: jag och några kollegor skrivit en 
handbok för 7llgänglighet på våra bibliotek i Malmö. Denna la jag upp i en 
7llgänglighetsgrupp på Facebook. En lång historia som ledde 7ll a: jag blev invald i denna 
7digare nämnda sek7on under 2023.  
 

 
Vid invigningen av WLIC 2023. 
 
Mi: besök på WLIC var mi: första och vilken upplevelse! Så många människor, så mycket 
ak7vitet och så mycket kunskap under e: och samma tak.  
 
På måndagen följde jag med på e: studiebesök 7ll e: av Ro:erdams två fängelsebibliotek, 
”prison library and educa7on department of Peniten7aire Inrich7ng (PI) Ro:erdam De 
Schie”, (h:ps://www.dji.nl/loca7es/r/pi-ro:erdam-loca7e-de-schie). Då jag själv arbetat på 
några fängelse- och häktesbibliotek i Sverige gav de:a nya perspek7v. Flera av dem som var 
med vid besöket arbetar ak7vt med fängelsebibliotek både i olika delar av Europa, men även 
som forskare vid Unesco och i Chile.  



 
Vi väntade utanför fängelset :lls alla kommit på plats. 
 
Min handbok i 7llgänglighet ledde 7ll a: jag ombads hålla en föreläsning kring mi:/vårt 
arbete i 7llgänglighet på biblioteken i Malmö. Tisdagen inleddes med min sek7ons 
föreläsningar där även min föreläsning ingick. Vi var fyra föredragshållare – och det var svårt 
för oss alla a: hålla 7den, även om alla hade klockat den rä: 7digare! Min föreläsning gav 
mig många nya kontakter världen över – vilken fantas7sk känsla! Det var många som ville ta 
del av handboken som jag också översa: 7ll engelska och anpassat för digitala hjälpmedel för 
de:a 7llfälle. h:ps://repository.ifla.org/bitstream/123456789/2670/2/096-larsson-a-library-
withoutobstacles%20v.2.0.pdf  
 
Under ecermiddagen hölls vår sek7ons business mee7ng. Där bestämdes 7ll exempel a: 
namnet på sek7onen skulle ändras från Library Services to People with Special Needs 
Sec7on 7ll Accessible and Inclusive Library Sec7on.  
 
Mycket av min 7d gick 7ll a: träffa och lära känna min sek7on och alla medlemmar. Det 
finns mycket a: lära om organisa7onen IFLA och hur de:a är strukturerat.  
De flesta deltagarna på WLIC åkte med på det kulturella eventet som anordnats – vi var 
inbjudna 7ll Ro:erdam Zoo.  
 



MTM hade bjudit in mig a: delta i e: panelsamtal där de själva skulle delta genom LPD-
sek7onen (Libraries serving Persons with Print Disabili7es). Sammankomsten, Empowering 
Libraries through Accessibility: Inclusive Services for Persons with Print Disabili>es hölls på 
onsdagen. Vi diskuterade hur biblioteken kan nå blinda och synskadade biblioteksanvändare, 
hur samarbetar vi med andra bibliotek som specialiserar sig på blinda och hur kan vi nå upp 
7ll de ständigt växande kraven på 7llgängliga bibliotek. 
 

 
Panelen, Koen Krikhaar - moderator, James Bartle5, Karin Larsson, Ellen Follin, Frans Geerts, Victoria Owen, 
Maarten Verboom. 
 
Jag deltog som åhörare på the Nordic IFLA Network session. Den informa7on som delgavs 
handlade om vik7ga organisa7oner som arbetar med frågor inom kultur. Bland annat fanns 
representanter från ICORN, ENSULIB och EBLIDA. Vi fick även informa7on om 
NINjakonferensen som arrangeras i Reykjavik den 18–20 oktober. 
 
En av de sessioner jag var med på som arrangerades av sek7onen Literacy and Reading, Let ’s 
read together, med många olika föreläsare, bland annat en av forskarna för fängelsebibliotek.  
Dessutom var en kollega från Malmö med som sagoberä:are och berä:ade en saga från den 
nordiska mytologin. Ecer föreläsningarna så arrangerades e: bokbyte, ”book swap”. Många 
hade böcker med sig, andra delade ut lappar – det handlade om a: förmedla en bok man 
ville a: andra också skulle ta del av. 



 
 
Thomas Olsen och Konstan:n Mierau bland andra. 
 
 

 
Jag, Diego Anthoons- Luisterpuntbibliotheek och Lisa Krolak-Unesco, vid poster för Library services for 
prisoners. 
 
Postersession var något annat – mycket spännande och intressant! Här fanns mycket 
inspira7on a: hämta. 
 



På fredagen följde jag med på y:erligare några studiebesök. Denna gång 7ll biblioteket 
”Chokladfabriken” i Gouda, och stadsbiblioteket i Utrecht. Biblioteket i Gouda är beläget i en 
gammal chokladfabrik, vilket inte rik7gt syns på lokalerna, men de säljer massor av choklad i 
olika former i si: café.  
 

 
Chokladfabriken – biblioteket i Gouda 
 
 

         
Utrechts bibliotek 
 
Biblioteket i Utrecht ligger i e: ombyggt postkontor – de:a däremot syns tydligt. Båda var 
fantas7skt fina bibliotek. Vi fick en liten beskrivning av biblioteken och deras organisatoriska 
struktur. Det framkom a: det arbetar inga bibliotekarier på deras bibliotek. I Nederländerna 
finns ingen bibliotekarieutbildning, och därmed inga krav på de:a vid anställning. Dock 
behövs någon form av högre utbildning för a: arbeta på biblioteken. Någon var arkitekt, en 
annan var arkeolog, 7digare museichef och så vidare. Biblioteken får heller inga statliga 
bidrag utan drivs framförallt genom dona7oner. Det finns alltså inga medel a: köpa in 
medier för. Så väldigt många av deras medier är donerade av privatpersoner. Jag missade a: 



fråga hur deras katalogiseringssystem ser ut. Dock är biblioteken uppbyggda på liknande sä: 
som våra – så det görs väl på något liknande sä:.  
 
Det som tydligt påverkade hela konferensen var beskedet a: nästa års konferens skulle 
arrangeras i Dubai. Det fanns många starka känslor och åsikter kring de:a. Informa7onen 
kom några veckor före konferensen och ledde 7ll många mail där man ombads a: rösta för 
eller emot valet av värdstad, eller a: man skulle skriva ner sina åsikter om varför man tyckte 
på ena eller andra sä:et. Ecer e: långt möte, fick vi veta på avslutningsceremonin a: valet 
av värd kvarstod.  
 
För egen del var konferensen omvälvande. Det var väldigt många intryck på många olika sä:. 
A: träffa så många människor från hela världen som man har något gemensamt med var 
fantas7skt. A: så många ville prata med mig och visade intresse för mi: arbete, som ville ha 
fortsa: kontakt kring den vik7ga 7llgänglighetsfrågan gjorde mig så väldigt ödmjuk och 
tacksam.  
 
Stort tack 7ll Svensk biblioteksförening som gjort de:a möjligt!  


